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Després de 40 anys de la mort del dictador, l’herència i la 
simbologia franquista segueix encara present a la nostra ciutat. 
I el que és més greu, el crims que va cometre el règim franquista 
segueixen encara impunes i les seves víctimes oblidades. Per posa 
fi a aquesta situació, en el passat Ple municipal de novembre es van 
presentar dues mocions per avançar cap a la memòria i la justícia.

La primera moció aprovada va ser la presentada per l’alcaldia a 
petició de l’Associació per la Memòria Històrica i Democràtica 
del Baix Llobregat en la que hi vam donar suport enriquint-la 
amb l’aportació de diverses esmenes que vam presentar 
conjuntament Esquerra Republicana, CeC-CpC i ICV-EUiA. 

Els acords van ser tres. Primer, realitzar un estudi que 
determini els noms dels carrers que encara estiguin vinculats a 
la dictadura franquista. En aquest punt vam incidir a incloure 
els carrers Almirante Vierna i Víctor Pradera, i a proposar 
noms alternatius atenent que el recorregut d’aquests carrers 
correspon al traçat original dels camins històrics de Cornellà: els 
antics camins rals cap a Vilafranca i cap a Martorell. Segon, es 
va acordar iniciar el procediment per tal de retirar els símbols 
franquistes de les façanes dels edificis en el termini d’un any. 
I tercer, crear una comissió per realitzar un inventari de llocs 
vinculats amb la memòria democràtica i antifeixista per tal 
que puguin ser declarats patrimoni cultural de la ciutat. 

La segona moció, presentada per Esquerra Republicana 
conjuntament amb CeC-CpC i ICV-EUiA, va ser la de condemna del 
franquisme i per la justícia universal. Com ja s’havia posat de manifest 
en l’anterior moció, 40 anys després de la mort del dictador, encara 
persisteixen a Cornellà carrers i simbologia del règim franquista, els 
quals cal anorrear per sempre més i posar punt i final als vestigis de 
la dictadura que va perseguir i reprimir als ciutadans de Cornellà 
per la seva ideologia, la seva condició o la llengua que parlaven.

Entre els acords que es van aprovar cal destacar-ne quatre. 
El primer, una condemna contundent i sense pal·liatius de la 
dictadura franquista i dels seus crims. El segon, la condemna de 
l’assassinat del president Companys i l’anul·lació del seu judici 
sumaríssim. Tercer, donar suport a la Causa 4591/10, coneguda 
com a querella argentina, contra els delictes de genocidi i/o 
crims de lesa humanitat comesos per la dictadura franquista que 
instrueix la jutgessa Maria Servini de Cubría des de l’Argentina. 
I finalment, analitzar legalment que l’Ajuntament es personi en la 
querella argentina en nom dels regidors de Cornellà que van ser 
sotmesos a consells de guerra, que van ser afusellats o van patir 
la repressió franquista en forma de presó, tortures o vexacions.

La memòria històrica dels cornellanencs i cornellanenques que van 
viure i defensar la República arriba molt tard i fer justícia contra els 
crims del franquisme perpetrats a la nostra ciutat continua pendent. 

Tanmateix, el nostre millor homenatge serà construir la 
República Catalana que els nostres avis van viure, patir i 
van deixar a mig fer. Finalment, tornarem a vèncer. • 

En el pleno de diciembre, se aprobará algo importantísimo para el 
municipio: la modificación de las Ordenanzas Fiscales y los presupuestos 
para el próximo 2016. Durante este último mes, el gobierno del PSC se ha 
dedicado a propagar a los cuatro vientos una inexistente congelación del 
IBI. En realidad, lo que dicho gobierno prevé es una subida encubierta 
de ese impuesto. Permítanme que les explique el porqué: como el PSC 
se ha acogido voluntariamente a la disminución del valor catastral en un 
18%, ha decidido compensar la bajada con una subida del gravamen del 
IBI en más de un 20%. Efectivamente, el importe total a pagar es casi 
el mismo, pero ¿por qué debemos pagar la misma cantidad de dinero 
si nuestra vivienda pasa a valer un 18% menos? ¿No se supone que si 
somos un 18% más pobre deberíamos pagar menos IBI? Es evidente 
que no existe ninguna congelación y que, por tanto, la presión fiscal 
sobre los ciudadanos se incrementa. Así pues, dejémonos de falacias y 
expliquemos las cosas a los cornellanenses tal y como son. 

En el Grupo Municipal de Ciutadans, en cambio, apostamos 
por una disminución de la carga fiscal de los contribuyentes de 
nuestra ciudad. Es por ello que una de las alegaciones que hemos 
presentado es la rebaja del IBI.

Por otro lado, aprovechando que pronto dejaremos atrás el año 
2015, queremos hacer balance de nuestra legislatura municipal 
durante estos seis meses y medio. En este corto pero intenso 
periodo, Ciutadans Cornellà ha presentado un total de 8 mociones, 
12 ruegos y 11 preguntas en los plenos, habiéndose aprobado un 
total de 7 mociones. Así pues, hemos logrado:

- La creación de una partida presupuestaria destinada para la 
reparación del Skate Park Almeda y su reubicación, en un futuro,  
en otra zona de Cornellà.
- La creación de otra partida presupuestaria para adaptar los parques 
infantiles de Cornellà a niños y niñas con diversidad funcional.
- Instar a que se aplique la ley contra la LGTIfobia y medidas contra 
el acoso escolar.
- La puesta en marcha de un estudio para implementar un plan de 
identificación de heces de perro halladas en las calles a través del ADN.
- Instar a la Generalitat para que se revisen los criterios económicos para 
así garantizar una beca comedor a todos los niños y niñas  
del municipio, que lo necesiten.
- Que la mayor parte de miembros del consistorio den su apoyo a los 
trabajadores y trabajadoras de la empresa Solvay para que éstos puedan 
mantener sus puestos de trabajo.
- Abrir el debate en el pleno para conseguir una radio de Cornellà 
para todos y todas.
- Instar a la Generalitat al pago de la deuda existente con  
las farmacias de Cornellà.

¡Y seguimos trabajando! Estos logros son sólo una pequeña parte de 
nuestro trabajo. Todavía nos queda mucho por hacer y mucho por 
conseguir para toda la ciudadanía de Cornellà. 

¡¡Os deseamos unas felices fiestas a todos y a todas!! 

Estamos en contacto en la calle y en las redes sociales. Si quieres 
contactar con nosotros: ciudadanos.cornella@ciudadanos-cs.org •
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